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Datum …………….  Datum……………. 

 

 

…………………….  …………………… 

Louise Lindström  Monicka Zachari 

ordförande    justerare  

 

 

 

§ 1 

Val av mötesordförande, justerare och godkännande 

av dagordning  
Louise valdes till mötets ordförande och Monicka valdes 

att justera protokoll.  Dagordningen godkändes. 

 

§ 2 

Föregående mötes protokoll  

Föregående protokoll lades till handlingarna. 

 

§ 3 

Ärenden till stadsdelsnämndens sammanträde den 22 

mars 

Föredragningslistan gicks igenom. Rådet önskar yttra sig 

om följande: 

Ärende 3 Plantera träd vid Blekholmsterrassen  

Rådet stöder förslaget och påminner om att det bör vara 

växtlighet som allergiker tål. Staden har en lista över 

sådana arter.  

 

Ärende 4     Upprustning av Norrbackatäppan 

Planen verkar bra och genomtänkt, menar rådet som gärna 

följer genomförandet.  

 

Ärende 5    Boendeplan för äldre 2019 

Rådet ser planen som ambitiös, men anser inte att den blir 

tydlig. Hur kopplar den till Stockholms övergripande plan 

för tillgänglighet? Viktigt även ta med aspekterna på äldre 

med funktionsnedsättningar. 

 

Ärende 7    Modernisering av sociala system 

Rådet har tagit del av ärendet. Rådet vill särskilt framhålla 

att stadens sociala system ska vara tillgängliga för alla, 
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utifrån individuella behov och förutsättningar. Rådet väll 

även anföra at företrädare för 

funktionshinderorganisationer borde ha involverats tidigt i 

detta angelägna ärende/projekt.  

 

Ärende 8    Strategi för en äldrevänlig stad 

Rådet har tagit del av ärendet och ställer sig övervägande 

positiv till innehållet. Rådet vill dock betona vikten av en 

helhetssyn som sträcker sig över hela livscykeln. En 

person med någon form av funktionsnedsättning ska ha 

rätt till nödvändigt stöd och service oberoende av ålder.  

 

Ärende 9    Äldreombudsmannens rapport  

Rådet har tagit del av ärendet.  Rådet undrar vilka grupper 

av äldre det är som riskerar att hamna i hemlöshet. Hör 

personer med funktionsvariationer till dessa? Rådet hade 

gärna sett att rapporten även innehållit 

funktionshinderaspekter.  

 

Ärende 10   Riktlinjer för barnsäkerhet 

Barnsäkerhet för barn med funktionsnedsättningar bör 

lyftas, men nämns inte i dessa riktlinjer.  
 

Ärende 11   Stockholm stads program för alkohol-, 

narkotika, dopnings- och tobakspolitiken 

Arbetsmarknadsnämndens funktionshinderråd har 

protokollfört att människor med funktionsnedsättningar 

kan vara en speciell riskgrupp att beakta. Rådet hänvisar 

till uttalandet i detta protokoll. 

 

Ärende 12   Kompetensförsörjning inom förskolan 

Rådet har tagit del av ärendet. Rådet betonar vikten av att 

all personal inom berörda verksamheter har tillräckliga 

kunskaper om funktionsnedsättningar. På många håll 

brister detta idag. I detta sammanhang vill rådet även 

påpeka vikten av att skol- och undervisningslokaler samt 

givetvis även förskolelokaler, är tillgängliga för alla och 

kan erbjuda miljöer som innebär goda förutsättningar för 

lärande och utveckling för alla elever oberoende av 

funktionsförmåga.  

 

Ärende 14   Motion om jobbtorg och nyföretagande 
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Arbetsmarknadsnämndens funktionshinderråd har instämt 

med nämndens yttrande att det nuvarande systemet är 

mycket väl fungerande. 

 

§ 4 

Synpunkter på remisser 

Rådet har möjlighet att lämna synpunkter på remisser i 

samband med att ett tjänsteutlåtande tas fram. Enligt 

överenskommelse är rådets ordförande och vice 

ordförande uppsatta på sändlistan så de får kännedom om 

alla remisser samtidigt som de sänds till den avdelning 

som ska bereda tjänsteutlåtandet. Rådet avgör sedan vilka 

remisser man önskar lämna synpunkter på.  

 

För att den handläggare som skriver tjänsteutlåtandet ska 

ha möjlighet att ta med rådets synpunkter ska 

handläggaren erhålla dessa senast en vecka innan 

handläggaren själv ska ha texten klar. Rådets synpunkter 

på remisser ska beslutas på rådets sammanträden och vara 

protokollförda.  

 

 

§ 5 

Information om uppstart av servicebostad 

En servicebostadsenhet med 12 lägenheter samt en 

gemensamhets- och personallokal enligt LSS öppnar i maj 

2018 vid Sonja Kovalevskis gata i Hagastaden (Kvarter 2, 

Cellen). Enheten drivs i egen regi och kommer ligga 

under socialtjänstens utförarenhet. 

 

§ 6 

Bevakningslistan 

Rådet efterlyser information och statistik om arbetet inom 

enheten för ensamkommande. Rådet önskar även att 

Norrmalms syn och hörselinstruktör inbjuds till ett 

kommande sammanträde.  

 

 

§ 7 

Lokalernas tillgänglighet 

Förvaltningens kommunikationsstrateg, Karina Karlström, 

redogjorde för arbetet med tillgänglighet i fastigheten.  
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En ramp har nu byggts vid trapporna vid S:t Eriksgatans 

entré. En karuselldörr av glas samt en slagdörr finns nu 

nedanför trapporna/rampen. Dörröppnarna till slagdörren 

är ännu inte i funktion. Kontrastmarkeringar behövs vid 

trapporna, rampen har olika färger med kontrast. 

 

Vid S:t Eriksgatan finns nu en handikapparkeringsplats. 

Vid S:t Eriksgatan finns nu en handikapparkeringsplats. 

Vid Dalagatan, nära ingången där och nära ingången vid 

S:t Eriksgatan finns angöringszon för färdtjänsttransport. 

 

Trots att förvaltningens huvudkontor varit på plats sedan 

den 20 november 2017 är det fortfarande svårt att hitta till 

förvaltningens entré vid uppgång C, plan 4 menar rådet. 

Det finns ännu inte något ledstråk. Karina informerar om 

att förhandling med värden, Humlegården, pågår för att 

ledstråk och kontrastmarkeringar ska installeras både från 

ingången vid S:t Eriksgatan och från Norra Stationsgatan.  

 

Rådet ser skyltningen både utanpå byggnaden, vid 

entréerna, vid hissarna och på plan 4 där förvaltningens 

entré ligger som undermålig. Fastighetsägaren har 

meddelat att man inte kommer förändra sitt skyltprogram. 

Stadsdelsförvaltningen har satt upp egna fasadskyltar och 

arbetar för ett avtal med hyresvärden om plats för egna 

orienteringsskyltar för att stärka upp tillgängligheten. 

Skyltar och ledstråk ska ha en tydlig kontras och vara 

taktila.  

 

Även i hissarna är skyltningen otillräcklig. Enligt uppgift 

ska hissarna ha en talfunktion, men den tycks inte vara i 

funktion.  

 

Rådet påminner om att staden har egna dokument med 

tydliga riktlinjer. Bland annat om så kallade enkelt 

avhjälpta hinder. Myndigheten för delaktighet har tydliga 

riktlinjer. Rådet  hänvisar även till två texter. Dels 

Tillgänglighet till Stockholms stad publika rum (bilaga 1) 

dels Remissvar från Kommunstyrelsens råd för 

funktionshinderfrågor till ”Offentliga rum – förslag på 
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komplettering till framkomlighetsstrategin” (bilaga 2). 

Den senare från december 2017. 

 

I bilagorna 3 och 4 visar rådet med bilder som Louise tagit 

lokalernas tillgänglighet den 12 mars 2018. 

 

§ 8 

Övriga frågor 
a)Viktigt att rådet får KS funktionshinderråds protokoll 

sig tillsända. Mikael ombesörjer detta.  

b) Nämndhandlingarna når ofta rådet sent. Rådet önskar få 

föredragningslistan till nämndens sammanträden tillsänd 

sig så fort den är klar, så att rådet kan förbereda sig på 

vilka ärenden som kommer att behandlas. Mikael hör med 

nämndsekreteraren om när rådet som tidigast kan få listan.  

 

§ 9 

Möteslokalerna och möteshandlingarnas tillgänglighet 

Mötesrum Kungsträdgården saknar klocka på väggen. Bra 

att belysningen är variabel och kan ställas in på olika 

intensitet i rummets olika delar. Stolar med riktiga 

armstöd bör finnas att tillgå, för den som är i behov av 

detta.   

 

§ 10 

Mötets avslutande - nästa möte 

Ordförande avslutade mötet och tackade deltagarna. Nästa 

sammanträde är måndag den 9 april kl. 15.00-16.30, med 

rådets förmöte kl. 14.30. Mötesrum Kungsträdgården. 
 

 


